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 Komisja Samorządu i Rolnictwa 

Protokół nr 3.2024 

z posiedzenia Komisji Samorządu i Rolnictwa w dniu 27 maja 2024 r. 

  

     Obrady rozpoczęto 27 maja 2024 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:41 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 10 radnych. 

Obecni: 

1. Joanna Arczewska 
2. Arkadiusz Farys 
3. Beata Łukawska 
4. Marek Mikos 
5. Monika Operacz 
6. Jolanta Ożdżyńska 
7. Maria Pająk 
8. Marcin Pastuszko 
9. Piotr Rakoczy 
10. Grzegorz Wanat 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk otworzyła posiedzenie Komisji i przywitała wszystkich 
obecnych na posiedzeniu. 
     Przewodnicząca Komisji potwierdziła obecność 10 członków Komisji i stwierdziła kworum 
do prac Komisji. 
      Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
      Lista obecności gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

     Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 1 i przeszła do procedowania punktu 2. 
 
 
 
2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia. 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że planowany porządek posiedzenia 
został udostępniony radnym na tabletach w systemie e-sesja i zapytała czy są pytania lub 
uwagi do procedowanego dokumentu. 

     Nie zgłoszono pytań, brak uwag. 
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     Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku 
posiedzenia. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia. 
3. Przyjęcie protokołów: Nr 1.2024 z posiedzenia komisji w dniu 14.05.2024 r. i Nr 2.2024 
z posiedzenia komisji w dniu 17.05.2024 r. 
4. Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa za rok 2023: 

a)   Informacja Komendy Powiatowej Policji w Ostrowcu Świętokrzyskim; 
b)   Informacja Komisariatu Policji w Kunowie. 

5. Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego  i   przeciwpowodziowego za rok 2023: 

a)   Informacja Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim; 

b)   Informacja Prezesa Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej   
w  Kunowie; 

c)   Informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego – Wody Polskie. 
6. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej w Kunowie za 
rok 2023. 
7. Analiza listy – wybór Gospodarzy Dożynkowych. 
8. Sprawy różne. 
9. Zakończenie posiedzenia. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planowanego porządku posiedzenia. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Joanna Arczewska, Arkadiusz Farys, Beata Łukawska, Marek Mikos, Monika Operacz, 
Jolanta Ożdżyńska, Maria Pająk, Marcin Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat 
 
     Komisja Samorządu i Rolnictwa w głosowaniu jawnym, jednomyślnie przyjęła 
planowany porządek obrad. 

     Planowany porządek posiedzenia Komisji stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

     Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 2 i przeszła do procedowania punktu 3. 
 
 
3. Przyjęcie protokołów: Nr 1.2024 z posiedzenia komisji w dniu 14.05.2024 r. i Nr 2.2024 
z posiedzenia komisji w dniu 17.05.2024 r. 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że proponowana treść protokołów 



3 

 

została udostępniona radnym na tabletach w systemie e-sesja i zwróciła się do członków 
Komisji czy mają pytania lub wnoszą uwagi do protokołów: z dnia 14.05.2024 r. i z dnia 
17.05.2024 r. 
     Nie zgłoszono pytań, brak uwag. 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji 
z dnia 14.05.2024 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu Nr 1.2024 z posiedzenia komisji w dniu 14.05.2024 r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Joanna Arczewska, Arkadiusz Farys, Beata Łukawska, Marek Mikos, Monika Operacz, 
Jolanta Ożdżyńska, Maria Pająk, Marcin Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji 
z dnia 17.05.2024 r. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu Nr 2.2024 z posiedzenia komisji w dniu 17.05.2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Joanna Arczewska, Arkadiusz Farys, Beata Łukawska, Marek Mikos, Monika Operacz, 
Jolanta Ożdżyńska, Maria Pająk, Marcin Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat 
 
 
     Komisja Samorządu i Rolnictwa w wyniku głosowania jawnego, jednomyślnie przyjęła 
ww. protokoły. 

    Oryginały protokołów znajduje się w teczce oznaczonej: Or.0012.4.2024-2029. 

    Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 3 i przeszła do procedowania punktu 4. 
 
 
4. Informacja o stanie bezpieczeństwa w gminie Kunów za rok 2023. 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że do procedowanego punktu 
wpłynęła informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa na terenie gminy Kunów za 2023 r. 
z Komisariatu Policji w Kunowie i została ona udostępniona radnym na tabletach w systemie 
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e-sesja oraz nadmieniła, że nie wpłynęła informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa 
z  Komendy Powiatowej Policji w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
a) Informacja Komendy Powiatowej Policji w Ostrowcu Św. 
 
Brak dyskusji. 
 
b) Informacja Komisariatu Policji w Kunowie. 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poprosiła Komendanta Komisariatu Policji w Kunowie 
Dariusza Kwiatkowskiego o przedstawienie ww. informacji. 
     Komendant Komisariatu Policji w Kunowie Dariusz Kwiatkowski przedstawił informację 
dot. stanu bezpieczeństwa za rok 2023. 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Panu Komendantowi Dariuszowi 
Kwiatkowskiemu za przedstawienie ww. informacji oraz zwróciła uwagę na fakt, że w 2023 
roku nie odnotowano żadnego czynu karalnego jakiego miał dopuścić się nieletni, co bez 
wątpienia jest powodem do zadowolenia. Przewodnicząca Komisji wyraziła również 
zaniepokojenie związane z tym, że funkcjonariusze Komisariatu Policji w Kunowie 
przeprowadzili na terenie gminy Kunów w 2023 roku o 193 interwencji więcej niż w roku 
poprzedzającym, w trakcie których funkcjonariusze m.in. sporządzili na terenie gminy Kunów 
13 „Niebieskich Kart” dot. przemocy w rodzinie.   
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk zapytała członków Komisji czy mają pytania do 
Komendanta Dariusza Kwiatkowskiego. 
     Radny Marek Mikos zapytał o kompletność obsady i tabor sprzętowy w Komisariacie Policji 
w Kunowie. 
     Komendant Dariusz Kwiatkowski odpowiedział, że w tej chwili obsada Komisariatu jest 
pełna, a tabor sprzętowy jest w dobrym stanie. 
     Radny Marek Mikos zapytał na czyj wniosek zakładana jest „Niebieska Karta”. 
     Komendant Dariusz Kwiatkowski poinformował, że procedura „Niebieskiej Karty” 
wszczynana jest przez funkcjonariusza policji po dokonaniu przez niego szacowania ryzyka 
podczas interwencji u osoby poszkodowanej lub na wniosek właściwego urzędu gminy. 
     Radny Marek Mikos zapytał czy wystarczy zgłosić dane miejsce tylko raz do Krajowej Mapy 
Zagrożeń Bezpieczeństwa, aby policja regularnie je kontrolowała, czy też należy ponawiać 
takie zgłoszenie. 
     Komendant Dariusz Kwiatkowski odpowiedział, że kiedy dany punkt zostanie naniesiony na 
Krajową Mapę Zagrożeń Bezpieczeństwa, jest wtedy regularnie kontrolowany przez policję. 
     Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Rakoczy zapytał, czy jest możliwość przywrócenia 
fotoradaru w Nietulisku Dużym.  
     Komendant Dariusz Kwiatkowski odpowiedział, że postara się jak najszybciej uzyskać 
informacje na ten temat i przekazać je radnym. 
     Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosław Adamski 
poinformował, że kontaktował się w sprawie fotoradaru w Nietulisku Dużym z Generalną 
Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad.  Zdecydowano, że fotoradar Nietulisku Dużym nie 
spełnia zakładanych oczekiwań, więc nie jest planowane przywrócenie go. Kierownik 
poinformował również, że pojawił się pomysł postawienia barierek separacyjnych w rejonie 
przejścia obok szkoły w Nietulisku Dużym, co ma wpłynąć na wzrost bezpieczeństwa. 
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     Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej podziękował za dotychczasową współpracę  
i zrozumienie. Ponadto Burmistrz zadeklarował dalsze wsparcie na rzecz potrzeb policji 
związanych z zapewnieniem bezpieczeństwa mieszkańców gminy. 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Panu Komendantowi Dariuszowi 
Kwiatkowskiemu za obecność na posiedzeniu Komisji i przedstawienie ww. informacji. 
  
  
     Komisja Samorządu i Rolnictwa zapoznała się z ww. informacją. 

     Informacja Komisariatu Policji w Kunowie stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 4 i przeszła do procedowania punktu 5. 
 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i przeciwpowodziowego 
za rok 2023: 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że materiały do procedowanego 
punktu zostały udostępnione radnym na tabletach w systemie e-sesja i przedstawiła  
w skrócie najważniejsze zagadnienia zawarte w Informacji Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
a) Informacja Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Ostrowcu Św. 
 
Brak dyskusji. 
 
      Komisja Samorządu i Rolnictwa zapoznała się z ww. informacją. 
 
     Informacja Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  
w Ostrowcu Świętokrzyskim stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
 
b) Informacja Prezesa Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej w Kunowie 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poprosiła Wiceprezesa Zarządu Miejsko-Gminnego 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Kunowie Pana Łukasza Kończaka o przedstawienie ww. 
informacji. 
     Wiceprezes Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej w Kunowie Pan Łukasz 
Kończak przedstawił ww. informację. 
     Przewodnicząca Komisji podziękowała za przedstawienie przygotowanej informacji  
i zapytała członków Komisji i gości czy mają jakieś pytania do Wiceprezesa Zarządu Miejsko-
Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej w Kunowie.  
     Gość Rady zapytał czy to prawda, że strażacy ochotnicy otrzymają niższe stawki za kurs 
podstawowy.  
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że odpowiedź na to pytanie zostanie 
udzielona w dalszej części posiedzenia. 
     Prezes Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Bukowiu Stanisław Dziułka podziękował 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Kunów i Radzie Miejskiej w Kunowie za wyremontowanie remizy 
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w Bukowiu, m.in. za nowy dach na budynku i zainstalowanie fotowoltaiki. Pan Stanisław 
Dziułka poprosił o dalsze wsparcie Ochotniczej Straży Pożarnej w Bukowiu, w tym m.in.  zakup 
mundurów bojowych i galowych dla strażaków. 
     Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej zadeklarował, że wszelkie niezbędne zakupy  
i zapotrzebowanie dla jednostek będą sukcesywnie wykonywane i realizowane. Ponadto 
Burmistrz poinformował, że w jednostkach OSP funkcjonujących na terenie gminy Kunów są 
osoby zaangażowane i cały czas ich przybywa, dzięki czemu te jednostki funkcjonują i mają 
możliwość rozwoju.  
     Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej poprosił  Kierownika Referatu Spraw 
Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosława Adamskiego o odpowiedź na pytanie zadane 
przez Gościa Rady na temat ekwiwalentu dla strażaków. 
     Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosław Adamski 
poinformował, że nowelizacja ustawy o ochotniczych strażach pożarnych dopuszcza 
możliwość płacenia za szkolenia podstawowe, ale nie obliguje do tego, natomiast uchwała 
przyjęta przez Radę Miejską w Kunowie dnia 28 marca br. w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
szkoleniach lub ćwiczeniach  oraz za wykonywanie innych zadań dla członków ochotniczych 
straży pożarnych z terenu miasta i gminy Kunów, rozszerza listę aktywności strażaków, za 
które wypłacany jest ekwiwalent. Kierownik Jarosław Adamski przytoczył treść jednego z pism, 
które zostały przygotowane i wysłane do władz Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie 
gminy Kunów: „Szanowny Panie Prezesie, do Urzędu Miasta i Gminy w Kunowie wpłynęły 
podpisane przez Pana trzy wnioski o wypłatę ekwiwalentu dla członków OSP w Nietulisku 
Małym.” 
W każdym z tych przypadków wnioski dotyczyły szkoleń podstawowych, w których  
uczestniczyli wymienieni druhowie w dniach 26.01-24.03.2024 r. Ustawa z dnia 7 lipca 2023 r. 
o zmianie ustawy o ochotniczych strażach pożarnych oraz niektórych innych ustaw, 
obowiązująca od 8 września 2023 r. zmieniła dotychczasowy kształt art. 15 ustawy. Zgodnie z 
art. 15 ust. 1a znowelizowanej ustawy o ochotniczych strażach pożarnych, ekwiwalent 
pieniężny otrzymują również: kandydat na strażaka ratownika OSP, o którym mowa w art. 9, 
strażak ratownik OSP, który brał udział w działaniach, o których mowa w art. 3., stosownie do 
posiadanych przez Gminę środków finansowych. Oznacza to,  że ekwiwalent dla kandydata nie 
jest obligatoryjny i to Gmina decyduje czy posiada wystarczające środki, żeby sfinansować 
ekwiwalent dla kandydata za udział w szkoleniu. Jeżeli Gmina posiada środki na bieżące, 
regularne finansowanie kandydatom na strażaka ratownika OSP ekwiwalentu za udział  
w szkoleniu, powinna to usankcjonować przez przyjęcie właściwego prawa miejscowego  
w Gminie i na jego podstawie powinna wypłacać ekwiwalent dla kandydatów.                                
Zatem bezsprzecznym pozostaje fakt, że Rada Miejska zobowiązana jest przed wdrożeniem 
takich wypłat podjąć uchwałę w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział  
w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu oraz za 
wykonywanie innych zadań dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta  
i Gminy Kunów. Pracę nad taką uchwałą, stanowiącą prawo lokalne, rozpoczęto z lutym 2024 
r. i została ona uchwalona w dniu 28 marca 2024 r., przy czym weszła ona w życie po upływie 
14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego, tj. 19 
kwietnia 2024 r. I tak został zaplanowany skutek budżetowy dla tej uchwały i zaplanowane 
środki na ten cel dopiero od wejścia w życie tej uchwały.  Wskazana wyżej ustawa o zmianie 
ustawy o ochotniczych strażach pożarnych oraz niektórych innych ustaw, nie powoduje  
z automatu wypłaty ekwiwalentu dla osób uczestniczących w szkoleniach podstawowych OSP, 



7 

 

a uchwała Rady  Miejskiej w Kunowie nie posiada w swoich zapisach delegacji do 
obowiązywania wstecz. Gmina nie może zgodnie z prawem wypłacić ekwiwalentu za udział  
w szkoleniu podstawowym, jakie odbywało się przed dniem 19 kwietnia 2024 r., tj. przed 
dniem wejścia w życie przedmiotowej uchwały Rady Miejskiej w Kunowie. Podjęte przez 
Gminę i Radę Miejską w Kunowie działania legislacyjne miały na celu zarówno podwyższenie 
wysokości ekwiwalentu, jak również rozszerzenie katalogu aktywności druhów OSP, za który 
Gmina będzie mogła wypłacać ekwiwalent, jednakże musi to odbywać się z poszanowaniem 
zapisów zarówno ustawy jak też uchwały Rady Miejskiej w Kunowie.” 
     Burmistrz Miasta i Gminy Kunów poinformował, że po 10-ciu latach obowiązywania 
niezmienionych stawek dla strażaków ochotników zostały podjęte działania dotyczące 
wprowadzania zmian i podwyższania wysokości stawek za udział w szkoleniach i akcjach 
ratowniczo-gaśniczych. Ponadto Burmistrz podkreślił, że stawki te będą sukcesywnie 
waloryzowane.  
     Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej poprosił  Kierownika Referatu Spraw 
Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosława Adamskiego o podanie informacji na temat 
wysokości aktualnych stawek za udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Burmistrz dodał, że 
ponad 10 lat temu stawki te wynosiły: 8 zł za godzinę akcji ratowniczej i 5 zł za godzinę 
szkolenia. 
     Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosław Adamski 
poinformował, że w ubiegłym roku ekwiwalent pieniężny był wypłacany jedynie za akcje 
ratownicze i działania ratownicze oraz za szkolenia i ćwiczenia. Natomiast w tym roku lista 
aktywności, za które wypłacany jest ekwiwalent została rozszerzona. Kierownik Jarosław 
Adamski poprosił  Sekretarz Gminy Anetę Szloser-Tyczyńską o zacytowanie  
 fragmentu  uchwały Nr CVIII.725.2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
szkoleniu lub ćwiczeniu oraz za wykonywanie innych zadań dla członków ochotniczych straży 
pożarnych z terenu miasta i gminy Kunów, aktywności strażaków, za które wypłacany jest 
ekwiwalent. 
     Sekretarz Gminy Aneta Szloser-Tyczyńska zacytowała fragment uchwały Nr CVIII.725.2024 
z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział  
w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu oraz za 
wykonywanie innych zadań dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu miasta  
i gminy Kunów: 
„§ 1.1. Ustala się ekwiwalent pieniężny dla strażaków ratowników ochotniczych straży 
pożarnych mających siedzibę na terenie miasta i gminy Kunów za: 
1) uczestnictwo w działaniu ratowniczym lub akcji ratowniczej w wysokości 21 zł; 
2) uczestnictwo w ćwiczeniu w wysokości 15 zł; 
3) uczestnictwo w szkoleniu w wysokości 11 zł; 
4) uczestnictwo w działaniach polegających na zabezpieczeniu obszaru chronionego właściwej 
jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowym 
planie ratowniczym w wysokości 15 zł. 
2. Ekwiwalent pieniężny, o którym mowa w ust. 1 pkt 1-3 nalicza się za każdą rozpoczętą 
godzinę liczoną od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej lub gotowości 
do wyjazdu w celu realizowania zadań, o których mowa w ust. 1 pkt 4, bez względu na liczbę 
wyjazdów w ciągu jednej godziny. 
§ 2. Ustala się ekwiwalent pieniężny przysługujący kandydatom na strażaka ratownika 
ochotniczych straży pożarnych na terenie miasta i gminy Kunów, którzy ukończyli 18 lat, a nie 
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ukończyli 65 lat i którzy są uczestnikami szkolenia podstawowego przygotowującego do 
bezpośredniego udziału w działaniach ratowniczych, w wysokości 11 zł za każdą rozpoczętą 
godzinę szkolenia. 
§ 3.1. Ustala się ekwiwalent pieniężny dla strażaków ratowników ochotniczych straży 
pożarnych mających siedzibę na terenie miasta i gminy Kunów za udział: 
1) w zabezpieczeniu imprez organizowanych na terenie gminy Kunów w ochronie ludności  
i wykonywanie kwalifikowanej pierwszej pomocy w wysokości 12 zł; 
2) w organizowaniu na terenie gminy Kunów przedsięwzięć oświatowo-kulturalnych 
propagujących wiedzę i umiejętności w zakresie ochrony przeciwpożarowej w wysokości 12 
zł; 
3) w zawodach sportowo-pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarna, 
gminę lub inne uprawnione podmioty w wysokości 15 zł; 
4) w działaniach na terenie gminy Kunów propagujących zasady i dobre praktyki w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej budynków, innych obiektów budowlanych i terenów oraz zasady 
udzielania kwalifikowanej pierwszej pomocy w wysokości 12 zł; 
5) w akcjach Gminy Kunów niesienia pomocy na rzecz społeczności lokalnej w wysokości 12 zł; 
6) w alarmowaniu i ostrzeganiu ludności o zagrożeniach występujących na terenie miasta  
i gminy Kunów w wysokości 12 zł. 
2. Ekwiwalent pieniężny za uczestnictwo w działaniach, o którym mowa w ust. 1, nalicza się za 
każdą pełną godzinę działań, w których strażak ratownik ochotniczej straży pożarnej brał 
udział. Potwierdzeniem powyższych działań będzie złożenie przez poszczególne jednostki 
ochotniczych straży pożarnych potwierdzeń udziału, zatwierdzonych przez Naczelników 
poszczególnych jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych.”. 
      Radny Arkadiusz Farys zapytał kiedy planowany jest przegląd hydrantów pożarniczych  
i poinformował, że hydrant przy remizie w Janiku nie działa już od jakiegoś czasu. 
      Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej w Kunowie Mirosław 
Wasilewski odpowiedział, że przegląd hydrantów odbywa się sukcesywnie i w razie potrzeb. 
      Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Rakoczy poinformował, że na bieżąco wymieniane są 
niesprawne hydranty i poinformował, że w najbliższym czasie planowana jest właśnie 
wymiana hydrantu obok remizy OSP w Janiku. Ponadto Piotr Rakoczy poprosił o zgłaszanie 
zapotrzebowania napełniania samochodów wodą, ponieważ dosyć często mieszkańcy skarżą 
się na problem zanieczyszczonej wody, więc ZGKM chce mieć to po prostu pod kontrolą, aby 
zapobiegać takim sytuacjom. 
     Radny Arkadiusz Farys zapytał czy po przeprowadzonym remoncie będzie możliwość 
wynajęcia remizy w Janiku na potrzeby imprez okolicznościowych. 
     Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosław Adamski 
poinformował, że decyzją Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego pomieszczenia remizy nie 
mogą być wykorzystywane do żadnych działań komercyjnych. Mogą jedynie odbywać się tam 
wydarzenia związane z działalnością OSP i KGW. 
     Radny Marcin Pastuszko poinformował, że kierowcy OSP skarżą się, że ich umowy zlecenia 
na wykonywanie badań podpisywane są jedynie na okres pół roku i zapytał czy jest możliwość, 
aby te umowy były podpisywane na cały rok. 
     Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska odpowiedział, że jak 
najbardziej mogłyby być, ale w związku z tym, że stale wpływają wnioski z różnych jednostek 
OSP o zwiększenie liczby kierowców, środki dostępne w budżecie Gminy wystarczyły jedynie 
na umowy na okres pół roku. 



9 

 

     Wiceprezes Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej w Kunowie Pan Łukasz 
Kończak zapytał czy jest możliwość zwrotu chociaż części kosztów dojazdu młodym druhom, 
którzy właśnie ukończyli kurs ratowniczy. 
     Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej odpowiedział, że w tej chwili nie ma przepisów 
prawnych, które umożliwiłyby takie rozwiązania. 
     Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej poinformował, że obecnie trwają rozmowy  
i prace nad rozwiązaniem umożliwiającym udostępnienie mieszkańcom pomieszczeń 
budynków OSP na terenie gminy  m.in. na ich wynajem w celu organizacji imprez 
okolicznościowych. Burmistrz dodał, że w tej chwili trwa kompleksowy remont kilku remiz OSP 
m.in. w Janiku, Nietulisku Małym i Prawęcinie i podziękował radnym Rady Miejskiej w Kunowie 
za wsparcie umożliwiające realizację tego typu projektów. Dzięki temu strażacy ochotnicy są 
motywowani do jeszcze lepszego działania na rzecz swoich jednostek, a dzieci i młodzież 
chętnie zasilają szeregi OSP na terenie gminy Kunów.  Burmistrz nadmienił, że środki 
finansowe w jego pierwszej kadencji przeznaczone na działalność OSP w Gminie Kunów  
w porównaniu do wcześniejszych lat, przed objęciem urzędu, wzrosły o kwotę 600 000 zł.  
W drugiej kadencji aż do teraz na rzecz Ochotniczych Straży Pożarnych wydano wiele milionów 
złotych, a planowane są kolejne projekty i dofinansowania. Burmistrz wspomniał również, że 
dotychczas zakupione zostały wozy strażackie dla jednostek OSP w Kunowie i Janiku  
oraz zadeklarował, że w tym roku do jednostki w Nietulisku Dużym trafi ciężki wóz strażacki, 
na którego zakup Gmina otrzymała dofinansowanie w kwocie ok. 1 518 000 zł.    
      Burmistrz Miasta i Gminy Kunów podziękował strażakom ochotnikom za ich ciężką pracę, 
zaangażowanie i poświęcenie oraz pomoc w budowaniu poczucia wspólnoty i obywatelskości 
oraz zadeklarował pomoc i wsparcie, nie tylko finansowe, w ich dalszym funkcjonowaniu  
i rozwoju. 
      Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Kunowie Władysław Ćwiek poinformował, że  według 
statystyk Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Ostrowcu Świętokrzyskim, już 
od 5 lat Ochotnicza Straż Pożarna w Kunowie wyjeżdża częściej do udziału w akcjach 
ratowniczo-gaśniczych niż 7 pozostałych jednostek z gminy Kunów razem wziętych. Prezes 
Władysław Ćwiek dodał, że OSP w Kunowie wybudowała i wyremontowała pomieszczenia 
swojej remizy i zakupiła wiele potrzebnego sprzętu i wyposażenia jednostki za własne środki. 
Dodatkowo część sprzętu jest w tej chwili przechowywana na prywatnych posesjach z powodu 
braku odpowiednich warunków w jednostce (m.in. zagrzybione garaże). W związku z tym 
potrzebne jest wsparcie Gminy w dalszym funkcjonowaniu Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Kunowie. 
      Burmistrz Miasta i Gminy Kunów odpowiedział, że rozumie potrzeby strażaków i słowa 
Pana Prezesa Władysława Ćwieka bierze sobie głęboko do serca. Burmistrz wspomniał, że 
znaczącą rolę w budowaniu pożarnictwa na terenie gminy Kunów, odegrał właśnie obecny 
Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Kunowie Władysław Ćwiek, za co wszyscy są mu bardzo 
wdzięczni. Ponadto Burmistrz poinformował, że sukcesywnie, w miarę możliwości 
finansowych, zostanie wykonany remont i rozbudowa OSP w Kunowie. Burmistrz Lech Łodej 
wyraził podziw dla ciężkiej pracy, zaangażowania i ambicji strażaków jednostki OSP  
w Kunowie. 
      Radna Joanna Arczewska zapytała o możliwość zwrotu kosztów dojazdu dla młodych 
druhów, którzy ukończyli kurs ratowniczy. 
      Przewodnicząca Komisji Maria Pająk odpowiedziała, że gdy pojawi się taka możliwość 
prawna, Gmina i radni na pewno „pochylą” się nad tą sprawą. 
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      Komisja Samorządu i Rolnictwa zapoznała się z ww. informacją. 
 
      Informacja Prezesa Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej   
 w Kunowie stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
c) Informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego - Wody Polskie. 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk przywitała przedstawicieli Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego Zarządu Zlewni w Radomiu i poprosiła o zabranie głosu  
w procedowanym punkcie. 
     Kierownik Nadzoru Wodnego w Ostrowcu Świętokrzyskim Paweł Szczygieł przedstawił 
informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpowodziowego na terenie gminy Kunów na 
obszarze działania Nadzoru Wodnego w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
     Burmistrz Lech Łodej zacytował wypowiedź jednego z radnych, która została udzielona dla 
jednego z mediów: „Na Udzicowie jest bardzo dużo rzeczy niedobrych, do poprawy, które  
w poprzedniej kadencji były ignorowane. Często ludzi zalewa, rowy są nieczyszczone, w tej 
chwili bobry robią tamy na rzece i zatykają jej przepływ. Dużo robi też elektrownia, która 
podnosi poziom na rzece. Musimy coś w tych kwestiach zrobić.” Burmistrz poinformował, że 
nigdy nie miało miejsca ignorowanie mieszkańców i ich potrzeb, a wszystkie potrzebne  
i niezbędne prace na danym terenie były na bieżąco i w ramach dostępnych środków 
finansowych  jak najszybciej wykonywane. Gmina nigdy nie lekceważyła żadnego głosu, żadnej 
prośby mieszkańca. Wszystkie zgłaszane problemy były jak najszybciej badane, analizowane  
i rozwiązywane, a każda poniesiona szkoda czy strata została zrekompensowana. Burmistrz 
dodał, że kiedyś te tereny Udzicowa były zmeliorowane, a teraz wszystkie rowy są zasypane  
i melioracja na nich nie działa.  A Gmina niestety nie ma wpływu na te procesy. Burmistrz 
dodał, że kilka lat temu zostało wykonane opracowanie naukowe, w którym opisano badania 
na temat stanu, poziomu wód i procesów jakie występują na tym terenie. Rowy na terenie 
Udzicowa były wielokrotnie uszczelniane i są cały czas monitorowane, a głównym powodem 
zalewania tych terenów jest ich ukształtowanie. Burmistrz nadmienił, że w wyniku budowy 
drogi na ul. Ogrodowej i ul. Partyzantów część wód opadowych, która płynie z Bukowskiej 
Góry, będzie przekierowana do rzeki Kamiennej kanalizacją burzową, więc część wody z tych 
terenów zostanie odprowadzona. Burmistrz wspomniał, że wcześniej był poruszany również 
problem bobrów na tym terenie i poinformował, że w tej sprawie także zostały poczynione 
wszystkie możliwe i dostępne kroki mające na celu zmniejszenie tego problemu.  
      Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej poprosił, aby zasady wypowiadania się 
radnych w imieniu Gminy i Rady Miejskiej  zostały bardziej uporządkowane i były 
konsultowane np.  z  Przewodniczącym Rady Miejskiej.  Wcześniej należy również dokładnie 
zapoznać się z wynikami i postępami w danej sprawie oraz z dostępną dokumentacją. 
Ponieważ niektóre nieodpowiedzialne wypowiedzi mogą zaszkodzić wizerunkowi gminy i jej 
mieszkańcom. 
      Radny Marek Mikos zapytał czy możliwe są dalsze prace oczyszczające na cieku Dunaj. 
      Kierownik Nadzoru Wodnego w Ostrowcu Świętokrzyskim Paweł Szczygieł odpowiedział, 
że takie działania są uzależnione od dostępnych środków finansowych. 
      Przedstawiciel Nadzoru Wodnego w Starachowicach Grzegorz Michalczyk przedstawił 
informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpowodziowego na terenie gminy Kunów na 
obszarze działania Nadzoru Wodnego w Starachowicach. 
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      Burmistrz Miasta i Gminy  Kunów Lech Łodej zapytał jaką długość ma struga biegnąca od 
gminy Brody do gminy Kunów. 
      Przedstawiciel Nadzoru Wodnego w Starachowicach Grzegorz Michalczyk odpowiedział, że 
struga ma długość 1,3 km. 
      Przewodnicząca Komisji Maria Pająk zapytała czy prawdziwe są doniesienia o zagrożeniu 
funkcjonowania tamy w Brodach Iłżeckich. 
      Przedstawiciel Nadzoru Wodnego w Starachowicach Grzegorz Michalczyk odpowiedział, że 
na podstawie informacji które posiada, doniesienia te nie są prawdziwe, a środki na 
utrzymanie obiektów hydrotechnicznych zostały zabezpieczone. 
       Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej zapytał czy zgłaszane są jakieś skargi 
mieszkańców odnośnie żerowania bobrów.  
       Przedstawiciel Nadzoru Wodnego w Starachowicach Grzegorz Michalczyk poinformował, 
że najwięcej tam bobrowych jest na rzece Węgierce w pobliżu miejscowości Małe Jodło. Już 
kilkukrotnie usunięto tamy bobrowe na tym terenie, jednak dojazd tam jest utrudniony, 
rozlewiska spowodowane przez bobry uniemożliwiają wjazd ciężkiego sprzętu, co utrudnia 
prace związane z usuwaniem tam. 
       Andrzej Sidor z Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska poinformował, że 
bobry mają swoje żeremie w okolicach rzeki Kamiennej, Świśliny i Węgierki, najwięcej jest ich 
właśnie na rzece Węgierce w pobliżu Dołów Biskupich i Małego Jodła. Mieszkańcy nie zgłaszają 
skarg odnośnie żerowania bobrów na Kamiennej i Świślinie, najwięcej problemów sprawiają 
tamy na Węgierce. Pan Andrzej Sidor dodał, że została wydana  przez RDOŚ zgoda na odstrzał 
bobrów na tym terenie. Okres ochronny trwa od 15 kwietnia do 15 października, więc odstrzał 
nastąpi w okresie od 15 października do 15 marca przyszłego roku. 
      Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poprosiła Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich, 
Rolnictwa i Środowiska Jarosława Adamskiego o przedstawienie informacji dotyczącej 
bezpieczeństwa podczas aktywności nad wodą.  
      Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosław Adamski 
poinformował, że każdy samorząd ma obowiązek przygotować dokument analizujący 
zagrożenia dla osób korzystających z obszarów wodnych w celach rekreacji, który musi być 
zaopiniowany przez Wojewódzkie Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe i policję.  
Kierownik Jarosław Adamski wspomniał, że w gminie Kunów nie ma zbyt wielu miejsc dla 
takich aktywności, lecz w przeszłości miały miejsce przypadki utonięć, szczególnie w  stawie 
po wyrobisku piachu przy drodze do miejscowości Janik. 15 maja odbyło się spotkanie  
z przedstawicielem Wojewódzkiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego  
w Kielcach, w którym uczestniczyli m.in. przedstawiciele Państwowej Straży Pożarnej, policji, 
OSP z Nietuliska Dużego i Kunowa.  W trakcie spotkania wykonano objazd wszystkich obszarów 
wodnych na terenie gminy, które stanowią potencjalne zagrożenie dla życia mieszkańców. 
Kierownik Jarosław Adamski poinformował, że dokument przygotowany przez Urząd Miasta  
i Gminy w Kunowie po zaopiniowaniu przez ww. organy i po spełnieniu wszystkich 
niezbędnych wymogów prawnych zostanie opublikowany na stronie Biuletynu Informacji 
Publicznej Gminy. 
 
 
     Komisja Samorządu i Rolnictwa zapoznała się z ww. informacją. 
      
     Informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego – Wody Polskie stanowi załącznik Nr 7 
do protokołu.  
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    Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 5 i przeszła do procedowania punktu 6. 
 
 
6. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej w Kunowie 
za rok 2023. 
 
 
      Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że materiały do procedowanego 
punktu zostały udostępnione radnym na tabletach w systemie e-sesja i poprosiła 
o  przedstawienie procedowanej informacji. 
      Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej Mirosław Wasilewski 
przedstawił ww. informację. 
      Przewodnicząca Komisji Maria Pająk zapytała członków Komisji i gości czy mają pytania, 
uwagi dotyczące ww. sprawozdania. 
      Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej poprosił o przedstawienie wniosków z kontroli 
przeciwpożarowej dotyczącej hydrantów sieci wodociągowej na terenie gminy Kunów. 
Burmistrz wspomniał o działaniach podjętych wspólnie z Zakładem Gospodarki Komunalno-
Mieszkaniowej m.in. odnośnie odwiertu wody dla części południowej gminy, gdzie jest zapas 
wody, dzięki któremu w razie awarii jest możliwość przekierowania wody do innych części 
gminy. 
      Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej Mirosław Wasilewski 
poinformował, że  kontrola hydrantów odbyła się w 2021 roku. W jej wyniku ustalono, że jeden 
z hydrantów na ul. Ogrodowej mieści się pod  wybudowanym odrodzeniem. Został on 
wyłączony z użytku i zastąpiony innym hydrantem. Inne uwagi dotyczyły jedynie 
niewłaściwego oznakowania hydrantów. Kierownik Mirosław Wasilewski dodał, że odnośnie 
bezpieczeństwa mieszkańców w kwestii dostępności do wody, instalacja wodociągowa  
ul. Fabrycznej i Dołów Biskupich została zamknięta w jeden pierścień, drugi pierścień stanowi 
wodociąg ul. Partyzantów. Planowane są prace odnośnie połączenia wodociągu Małego Jodła  
i Kunowa. 
      Radna Beata Łukawska zapytała jakie są plany odnośnie spalonego mieszkania socjalnego 
w Miłkowskiej Karczmie. 
      Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej Mirosław Wasilewski 
odpowiedział, że mieszkanie nie nadaje się do remontu i zostaną podjęte działania dotyczące 
rozbiórki i uporządkowania tego terenu. 
      Radna Monika Operacz zapytała z jakiego tytułu zostały poniesione straty w kwocie ok. 400 
tysięcy złotych zawarte w bilansie załączonym do sprawozdania. 
      Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej odpowiedział, że straty 
poniesiono w związku ze wzrostem energii elektrycznej. Kierownik  Mirosław Wasilewski 
dodał, że w tym roku ZGKM będzie wnioskował o podwyższenie taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę, dzięki czemu będzie szansa na zniwelowanie poniesionych strat.  
      Radny Marek Mikos zasugerował, że ZGKM powinien zmodernizować obiekty 
infrastruktury krytycznej, ponieważ niektóre z nich są już mocno wyeksploatowane. 
      Burmistrz Miasta i Gminy Kunów Lech Łodej poinformował, że modernizacja i remont 
najważniejszych elementów infrastruktury krytycznej powinna rozpocząć się już w tym roku. 
Bezpieczeństwo mieszkańców i ich potrzeby są najważniejsze i nie można na nim oszczędzać. 
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      Komisja Samorządu i Rolnictwa zapoznała się z ww. sprawozdaniem. 

     Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalno-Mieszkaniowej     
 w Kunowie za rok 2023, stanowi załącznik Nr 8  do protokołu. 

     Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 6 i przeszła do procedowania punktu 7. 
 
 
7. Analiza listy – wybór Gospodarzy Dożynkowych. 
 
       Przewodnicząca Komisji poprosiła Andrzeja Sidora z Referatu Spraw Obywatelskich, 
Rolnictwa i Środowiska o omówienie ww. punktu. 
      Andrzej Sidor z Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska przedstawił 
proponowaną listę osób, które mogłyby zostać wytypowane na Gospodarzy Dożynkowych. 
      Radny Grzegorz Wanat zgłosił kandydaturę Pana M. S. z Prawęcina. Jest on 
zaangażowanym, nowoczesnym rolnikiem, który prowadzi swoje gospodarstwo od ponad 15 
lat. 
      Przewodnicząca Komisji Maria Pająk zaproponowała kandydaturę Pana M. G. z Udzicowa 
oraz Pana M. D. z Dołów Biskupich. 
      Andrzej Sidor z Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska zaproponował 
kandydaturę Pani G. M. z Małego Jodła. 
      Przewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że Gospodarze Dożynek zostaną 
wytypowani w późniejszym terminie po przeanalizowaniu wszystkich kandydatur. 
 
     Lista osób proponowanych na Gospodarzy Dożynek stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
       
     Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 7 i przeszła do procedowania punktu 8. 
 
 
8. Sprawy różne. 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk zapytała członków Komisji oraz gości czy mają jakieś 
wnioski lub informacje do przekazania. 
     Andrzej Sidor z Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska poinformował, że 
Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa rozpoczęła nabór wniosków o pomoc 
finansową dla producentów rolnych, którzy w okresie od 1 stycznia do 31 maja 2024 r. 
dokonali sprzedaży pszenicy, żyta, pszenżyta lub mieszanek zbożowych. Szczegółowa 
informacja na ten temat jest zamieszczona na stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy  
w Kunowie. 
     Burmistrz Miasta i Gminny Kunów Lech Łodej poinformował, na kolejnej sesji zostanie 
przedstawiony projekt uchwały dotyczący sprzedaży działki w Miłkowskiej Karczmie. Projekt 
dotyczy właśnie wcześniej wspomnianej działki, na której zlokalizowane są budynki do 
rozbiórki po pożarze. 

     Przewodnicząca Komisji zamknęła punkt 8  i przeszła do procedowania punktu 9. 
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9. Zakończenie posiedzenia. 
 
     Przewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała wszystkim obecnym za udział  
i zamknęła posiedzenie Komisji Samorządu i Rolnictwa w tym dniu. 

     Nagranie z posiedzenia Komisji w formie zapisu na płycie CD stanowi załącznik Nr 10 do 
protokołu. 
 
 

   Przewodnicząca Komisji  
Samorządu i Rolnictwa 

 
 

                                                                                                                        Maria Pająk 

 
 
 
 
 
Przygotował(a): Ewa Kwaśnik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
 


